



© DIE/ Heuwinkel

NEWSLETTER

10/2019



© DIE/ Heuwinkel



© Universität Bonn/ Frommann



bonnalliance^{ICB}

Kommende Veranstaltungen

bonnalliance^{ICB} lecture series **Benefits from Sustainability?!**

in Kooperation mit dem Internationalen Zentrum für Nachhaltige Entwicklung (IZNE) der Hochschule Bonn-Rhein-Sieg (H-BRS).

Wir sprechen mit interessierten Bürger*innen, Studierenden, Forschenden und Vertreter*innen aus der Wirtschaft und Zivilgesellschaft über potenzielle Vorteile der Nachhaltigkeit, denen wir auf globaler und lokaler Ebene begegnen.

Nächste Termine:

10. Oktober
18:00-20:00 Uhr Sustainable Bonn: Sustainability on a regional level and Bonn's Sustainability Strategy

17. Oktober
18:00-20:00 Uhr Renewable Resources, Innovative Ideas and Job Prospects: Benefits from Sustainability Transfer

[Mehr Informationen.](#)

bonnalliance^{ICB} lecture series **Forty years after the „Imperative of Responsibility“. Ethics of Technology Choice in Times of Eroding Planetary Boundaries**

in Kooperation mit dem Deutschen Institut für Entwicklungspolitik (DIE).

Diese Vorlesungsreihe befasst sich mit den ethischen Fragen von neuen Technologien und deren Anwendung im Kontext mit Nachhaltigkeit und nachhaltiger Entwicklung auseinander.

Nächste Termine:

16. Oktober
16:00-18:00 Uhr Digital revolution– Towards a bright future or mass unemployment and Orwellian societies?

30. Oktober
16:00-18:00 Uhr Climate Engineering: Buying time to contain global warming?

[Mehr Informationen.](#)

Alumni Spring School 2020 **„Global Transformations towards Sustainability“**

in Kooperation mit unseren Partnerinstituten: Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE), der MGG Academy und der Universität Bonn.

Die Alumni Spring School 2020 richtet sich an afrikanische Deutschland-Alumni aus allen Fachrichtungen und Alumni der Managing Global Governance Academy (MGG) des DIE. Die Alumni Spring School fördert Partnerschaften und Netzwerke durch die Überwindung regionaler und disziplinärer Grenzen. Der Wissenstransfer zwischen Teilnehmenden aus Schwellenländern und aufstrebenden Mächten des Südens an der Schnittstelle zwischen Wissenschaft und Politik ist ein Hauptbestandteil des Konzepts.

Termin: 18-27 März 2020

Bewerbungsfrist: 01. September - 28. Oktober 2019

[Mehr Informationen.](#)

[Online-Bewerbung](#)

© DIE/ Heuwinkel

© Universität Bonn/ Frommann



bonnalliance^{ICB}

Kommende Veranstaltungen

Brown Bag Lunch mit Prof. Balaji Parthasarathy **„Deploying ICTs for development in India“**

in Kooperation mit dem Deutschen Institut für Entwicklungspolitik (DIE).

Zum Brown Bag Lunch kann man sich sein eigenes Mittagessen mitbringen und sich in einem informellen Rahmen zum Thema austauschen.

Termin: 15. Oktober 2019, 12:30-14:00 Uhr
Ort: Hörsaal Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE),
Tulpenfeld 6, 53113 Bonn
Anmeldung: socioeconomic@die-gdi.de

Global Development Conference (GDC)

in Kooperation mit dem Global Development Network (GDN), dem Deutschen Evaluierungsinstitut der Entwicklungszusammenarbeit (DEval), dem Deutschen Institut für Entwicklungspolitik (DIE) und dem Institut für Umwelt und menschliche Sicherheit der Universität der Vereinten Nationen (UNU-EHS) unter der Schirmherrschaft des Bundesministeriums für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ).

Die Konferenz geht von der zentralen Frage aus, wie bereits vorhandene Entwicklungsforschung gestärkt werden kann, um neue Herausforderungen der Entwicklungspolitik bestmöglich zu meistern, und wie Forschung bestmögliche Beiträge zur globalen Transformation zur Nachhaltigkeit liefern kann. Im Wissenstransfer kommt der Stimme von Entwicklungs- und Schwellenländern eine besondere Bedeutung zu; die Gestaltung global-politischer Debatten in der nachhaltigen Entwicklung soll gemeinsam erfolgen.

Termin: 23.-25. Oktober 2019
Ort: World Conference Center Bonn
Platz der Vereinten Nationen 2,
53113 Bonn

[Mehr Informationen.](#)

[Online-Registrierung](#)

Öffentliche Veranstaltung zur GDC: Was bewegt Bonn? Was bewegen wir? Mit Jugend und Politik im Gespräch

ein Intergenerationendialog im Rahmen der Global Peace-Initiative „100 Cities, 100 Dialogues“ in Kooperation mit der Stadt Bonn und der UN SDG Action Campaign.

Gesellschaften weltweit stehen vor zahlreichen Herausforderungen, wie nationalistischen Bestrebungen, Klimawandel, Naturkatastrophen, Flucht und Massenmigrationen. Die Aktivitäten von Fridays4Future setzen ein klares Zeichen für die Auseinandersetzung mit Klima- und Ressourcenproblematiken. Globale Nachhaltigkeit ist ein großer Komplex – wo finden wir uns darin wieder? Wir laden herzlich zu einem Intergenerationendialog mit Jugend und Politik sowie Menschen aus Wissenschaft und Wirtschaft ein.

Termin: 25. Oktober 2019, 15:00-16:30 Uhr
Ort: Hauptgebäude der Universität Bonn,
Hörsaal 10, Am Hof 21, 53113 Bonn

[Mehr Informationen.](#)
[Online-Anmeldung](#)
[Facebook](#)

© DIE/ Heuwinkel

© Universität Bonn/ Frommann



bonnalliance^{ICB}

Upcoming events

bonnalliance^{ICB} lecture series **Benefits from Sustainability?!**

in cooperation with the International Centre for Sustainable Development (IZNE) of the University of Applied Sciences, Hochschule Bonn-Rhein-Sieg (H-BRS).

We will discuss the potential benefits from sustainability, which we encounter on global and local levels.

Next dates:

October 10
6-8pm

Sustainable Bonn: Sustainability on a regional level and Bonn's Sustainability Strategy

October 17
6-8pm

Renewable Resources, Innovative Ideas and Job Prospects: Benefits from Sustainability Transfer

[Find out more!](#)

bonnalliance^{ICB} lecture series

Forty years after the "Imperative of Responsibility". Ethics of Technology Choice in Times of Eroding Planetary Boundaries

in cooperation with the German Development Institute / Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE).

In this lecture series, we explore and critically discuss ethical questions concerning new technologies and their application in the context of sustainability and sustainable development.

Next dates:

October 16
4-8pm

Digital revolution– Towards a bright future or mass unemployment and Orwellian societies?

October 30
4-8pm

Climate Engineering: Buying time to contain global warming?

[Find out more!](#)

Alumni Spring School 2020

"Global Transformations towards Sustainability"

in cooperation with the German Development Institute / Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE), the MGG Academy and the University of Bonn.

The Alumni Spring School invites African Germany-Alumni from any field of study and Alumni of the Managing Global Governance Academy (MGG) of the German Development Institute / Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE). The Alumni Spring School aims at fostering partnerships and networks by overcoming regional and disciplinary borders. Knowledge transfer among participants from developing and emerging powers at the science-policy-interface is a main part of this concept.

Date:

March 18-27, 2020

[Find out more!](#)

Application deadline:

September 1 – October 28, 2019

[Apply now!](#)

© DIE/ Heuwinkel

© Universität Bonn/ Frommann



bonnalliance^{ICB}

Kommende Veranstaltungen

Brown Bag Lunch with Prof. Balaji Parthasarathy **“Deploying ICTs for development in India“**

in cooperation with the German Development Institute / Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE).

Our Brown Bag Lunch is an informal event to which you can bring your own lunch, discuss and exchange ideas with others.

Date: October 15, 2019, 12.30-2.00pm
Location: Lecture Hall German Development Institute / Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE)
Tulpenfeld 6, 53113 Bonn
Sign-up: socioeconomic@die-gdi.de

Global Development Conference (GDC)

in cooperation with the Global Development Network (GDN), the German Institute for Development Evaluation (DEval), the German Development Institute / Deutsches Institut für Entwicklungspolitik (DIE) and the Institute for Environment and Human Security of the United Nations University (UNU-EHS) under the auspices of the German Federal Ministry of Economic Cooperation and Development (BMZ).

The global conference in Bonn will ask how to strengthen the capacity of the current system of development research to meet new development challenges and facilitate sustainability. It will provide a voice to developing and transition countries; shaping global policy debates on sustainable development is a joint undertaking.

Date: October 23-25, 2019
Location: World Conference Center Bonn
Platz der Vereinten Nationen 2,
53113 Bonn

[Find out more!](#)
[Register now!](#)

Public side event of the GDC: Was bewegt Bonn? Was bewegen wir? **Mit Jugend und Politik im Gespräch**

an intergenerational dialogue framed within the Global Peace-Initiative „100 Cities, 100 Dialogues“ in cooperation with the City of Bonn und the UN SDG Action Campaign.

Societies worldwide are confronted with many challenges in the face of crumbling international alliances and agreements, huge population growth and dwindling natural resources along with nationalist aspirations, climate change, natural disasters, flight and mass migration. What moves us in Bonn? And what could we do together in and around Bonn? We cordially invite you to be part of this intergenerational dialogue between youth and politics as well as representatives from science and the business world.

Date: October 25, 2019, 3.00-4.30pm
Location: Lecture Hall, Am Hof 21, 53113 Bonn
Spoken Language: German

[Find out more!](#)
[Register now!](#)
[Facebook](#)